
PROTOKÓŁ Nr III/18
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 14 grudnia 2018 roku.

           W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 
godz.11:00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonałą 
otwarcia obrad III sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, zaproszonych gości z 
imienia i nazwiska oraz pozostałe osoby obecne na sali.
           W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Danuta Nowakowska 

         Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych 
na stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu 
porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad wprowadzając do porządku 
obrad niniejszej sesji dwa punkty, tj. podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2018 oraz podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na 
lata 2018-2033. Poddała porządek obrad sesji pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad 
głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało 0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego 
porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z obrad II sesji został sporządzony, był 
wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem w 
Biurze Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr II/18 
głosowało 13 radnych, przeciwnych 0, wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, 
iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 13 głosami za.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie.
    - stwierdzenie prawomocności obrad,
    - przyjęcie porządku obrad,
    - przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja.
3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/7/18 w sprawie powołania stałych Komisji 
Rady Miejskiej i ustalenia liczby ich członków.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr III/17/18,
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/8/18 w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja,



    - podjęcie uchwały Nr III/18/18,
   5. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów do organów jednostek 
pomocniczych Gminy Chodecz.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr III/19/18,
   6. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów do organów jednostki 
pomocniczej na terenie miasta Chodecz.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały Nr III/20/18,
   7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Centrum Usług Wspólnych Miasta i Gminy 
Chodecz.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały,
   8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.
    - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
    - dyskusja,
    - podjęcie uchwały,
   9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz na rok 2018.
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
     - dyskusja,
     - podjęcie uchwały,
   10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-2033.
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie,
     - dyskusja,
     - podjęcie uchwały,
   11. Interpelacje i zapytania radnych. 
   12. Wolne wnioski i zapytania.
   13. Zakończenie obrad sesji.

Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Ad. 3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/7/18 w sprawie powołania stałych 
Komisji Rady Miejskiej i ustalenia liczby ich członków.
    
   Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie powołania stałych 
Komisji Rady Miejskiej dokonując zmiany liczby ich członków z sześciu na siedmiu.
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Radni 
dyskusji nie podjęli wobec czego uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 
13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr III/17/18 została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.



Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/8/18 w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały dotyczący składu osobowego 
stałej Komisji Rewizyjnej dokonując zmiany, polegającej na powołaniu do stałej Komisji 
Rewizyjnej radnego Romana Łuczaka. Radny wyraził zgodę na pracę w tej komisji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Radni 
dyskusji nie podjęli wobec czego uchwała została poddana pod głosowanie.    
Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr III/18/18 została podjęta
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów do organów jednostek 
pomocniczych Gminy Chodecz.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej przedłożyła informację w przedmiotowej sprawie. Zgodnie 
z § 20 ust. 1 Statutu sołectwa wybory Sołtysa i Rady Sołeckiej uchwala Rada Miejska w 
terminie trzech miesięcy od dnia wyborów rady. Na podstawie podjętej uchwały został 
opracowany harmonogram zebrań wyborczych w sołectwach. Wybory odbędą się w dniach od
02 stycznia do dnia 18 stycznia 2019r. Po odczytaniu projektu uchwały i proponowanego 
harmonogramu wprowadzono poprawki odnośnie zmian godzin w Sołectwie Brzyszewo i 
Chodeczek. Więcej uwag nie było wobec czego uchwała została poddana pod głosowanie.  
Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr III/19/18 została podjęta
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów do organów jednostki 
pomocniczej na terenie miasta Chodecz.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej przedłożyła informację w przedmiotowej sprawie. Zgodnie 
z § 12 Statutu Samorządu Mieszkańców Miasta Chodcza Rada Miejska zarządza wybory w 
formie uchwały. Kadencja Zarządu i Przewodniczącego trwa tak długo jak kadencja Rady 
Miejskiej. Przedstawiono harmonogram zebrań do przeprowadzenia wyborów. Uwag radni 
nie mieli wobec czego po odczytaniu projektu uchwały została ona poddana pod głosowanie. 
Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr III/20/18 została podjęta
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Centrum Usług Wspólnych Miasta i 
Gminy Chodecz.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały w 
sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych Miasta i 
Gminy Chodecz. Przedłożyła informację w przedmiotowej sprawie. Do zadań ww. jednostki 
należałoby w szczególności zapewnienie samorządowym jednostkom organizacyjnym 
wspólnej obsługi w zakresie administracyjnym, finansowym oraz organizacyjnym. Celem 
wprowadzenia byłoby zapewnienie możliwości skuteczniejszego zarządzania zadaniami 
obsługowymi i ich standaryzacja, poprawa jakości realizowanych zadań, minimalizacja 



ryzyka wystąpień błędów, jak również możliwość dostarczenia precyzyjniejszej i w szybszym
czasie informacji zarządczej dla kadry kierowniczej. Podjęto dyskusję, po czym uchwałę 
poddano pod głosowanie. Za głosowało 0 radnych, przeciw 13, wstrzymujących 0. Uchwała 
Nr III/21/18 nie została podjęta.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały w 
sprawie opłaty prolongacyjnej. Przedłożyła informację w przedmiotowej sprawie. Podjęto 
dyskusję. Radni jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem opłaty z tytułu rozłożenia 
na raty lub odroczenia terminu płatności podatków, opłat oraz zaległości podatkowych, 
stanowiących dochód budżetu Miasta i Gminy Chodecz. Po zakończeniu dyskusji uchwałę 
poddano pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 
Uchwała Nr III/21/18 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2018.

   Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik Danutę Nowakowską o 
przedłożenie przedmiotowego tematu. 
Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz powiedziała, iż w toku realizacji Pan Burmistrz prosi o 
wprowadzenie zmian do budżetu na rok 2018. Treść zmian stanowi załącznik do niniejszego
protokołu jako uzasadnienie do uchwały. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów - przedłożył radny Grzegorz Makowiecki, powiedział iż 
na posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2018r. podjęto pozytywną opinię.
Dyskusji w przedmiotowej sprawie nie było.   
Po odczytaniu przez Przewodniczącą projektu uchwały, poddano ją pod głosowanie. 
Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 
Uchwała Nr III/22/18 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2018-2033.

    Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik Danutę Nowakowską o 
przedłożenie przedmiotowego tematu. 
Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz powiedziała, iż uchwała WPF na lata 2018-2033 to nic 
innego jak konsekwencja podjętej wcześniej uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2018r. 
Zmiany w uchwale polegają na zwiększeniu dochodów do kwoty 41.720.595,01 zł.
i wydatków do kwoty 52.139.229,01 zł., jak również na zmianie realizacji zadań 
inwestycyjnych na łączną kwotę 28.320.209,51 zł. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów - przedłożył radny Grzegorz Makowiecki, powiedział iż 
na posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2018r. podjęto pozytywną opinię.
Dyskusji w przedmiotowej sprawie nie było.   
Po odczytaniu przez Przewodniczącą projektu uchwały, poddano ją pod głosowanie. 
Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 
Uchwała Nr III/23/18 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.



Ad. 11. Interpelacje i zapytania radnych. 
  
Radny Wiesław Feliniak zwrócił się z zapytaniem czy jest podpisana umowa jeśli chodzi o 
utrzymanie dróg w okresie zimowym.
Burmistrz udzielił informacji, że na dzień dzisiejszy oprócz sprzętu Zakładu Gospodarki 
Komunalnej zawarte są stosowne porozumienia z podmiotami prywatnymi, które posiadają 
odpowiedni sprzęt do odśnieżania. 

Ad. 12. Wolne wnioski i zapytania.

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła pismo z Posterunku Policji w Chodczu, które 
wpłynęło do Rady Miejskiej dotyczące podjęcia czynności zmierzających do zmiany 
organizacji ruchu drogowego w Chodczu na odcinku ulicy Kościelnej w rejonie posesji 
1,3,5,7 oraz 15.  Podjęto dyskusję, w której jednogłośnie uznano, że sprawą tą zajmie się 
Komisja Obywatelska na najbliższym posiedzeniu.

Burmistrz zwrócił się z zapytaniem do radnych w związku ze zbliżającą się Wielką Orkiestrą 
Świątecznej Pomocy i Sylwestrem żeby ustalili czy mają być tego dnia sztuczne ognie.    
Radni uzgodnili, że w związku z ogólnym apelem WOŚP nie będzie tego dnia na zakończenie
akcji tzw. światełka do nieba w formie sztucznych ogni, ale jeśli tylko pogoda na to pozwoli 
będą puszczane w zastępstwie sztucznych ogni lampiony. 
Co do Sylwestra radni jednogłośnie uznali, iż tego dnia fajerwerki będą.
Więcej wniosków i zapytań nie było w związku z czym Przewodnicząca przeszła do 
ostatniego punktu porządku obrad.

Ad. 13. Zakończenie obrad sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady III sesji Rady Miejskiej w 
Chodczu.

                                                                                Przewodnicząca 
                                                                                Rady Miejskiej 

                                                                                 Anna Twardowska



     

   

  


